
MOTIONER MED 
STYRELSENS YTTRANDEN 

 

 

1 

Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

 

Motioner om Övrig (Övr) 

 

Följande motioner har lämnats in. Dessa föreslås behandlas i plenum. 

 

Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

Motionsnr Motionens rubrik 

Övr 1 Giv alla kretsar insyn till vad/vilka, våra insamlade medel fördelas, o ge oss 

även chans att rösta digitalt om det! 

Övr 2 Bokföringsstöd till kretsar 

Övr 3 Hantering av kontanter i Rödakors verksamheterna 

Övr 4 Förbättra möjlighet till inköp i SRK:s Föreningsbutik. 

Övr 5 Minnesgåvor till SRK 
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Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

Övrigt 

Övr 1. Giv alla kretsar insyn till vad/vilka, våra insamlade medel fördelas, o ge 
oss även chans att rösta digitalt om det! 

Motionär: 

Ängelholms rödakorskrets; Catrine Svensson, Ängelholms rödakorskrets 

 Lokala kretsar har f. nv. bristfällig insyn om hur insamlade medlel fördelas i världen 

Riksstämman föreslås besluta 

1. att ett digitalt förmedlande av alternativen, som ligger för beslut centralt o innan 

verkställighet, ge de lokala kretsarna, möjlighet, att rösta via nätet före visst datum 

2. att det skulle fungera som ökad stimulans o motivation till ökade insatser, när alla 

volontärer får tycka till om vart insamlade medel bör distribueras! 

3. att det skulle fungera som ytterligare stimulans o motivation till ökade insatser lokalt, 

när alla volontärer ges möjlighet att tycka till vart insamlade medel bör fördelas 

4. att den ökade transparensen skulle fungera som ett "vaccin" mot ev korruption 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Övr 1 

Styrelsen uppfattar att motionären vill öka delaktigheten och engagemanget gällande hur de 

insamlade medlen fördelas. 

Styrelsen håller med motionären om att förståelsen för hur insamlade medel används 

stimulerar intresset för att engagera sig i insamling inkl. Det är därför viktigt att ge god 

information till medlemmar/frivilliga/givare om hur insamlade medel fördelas till olika 

behov. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att en digital omröstning om användandet 

av insamlade medel inte ses som praktiskt genomförbar i dagens organisation. 

När insamlade medel fördelas inom Svenska Röda Korset görs det utifrån identifierade behov 

och utifrån var de gör störst nytta. Vi planerar insatser och aktiviteter utifrån den strategiska 

inriktningen och händelser i omvärlden som kan påverka bedömningen. Pengarna kommer 

alltid att fördelas inom de ändamål dit kretsen har skänkt pengar. Information och 

instruktioner hur pengar fördelas och hur kretsar kan styra till vilka ändamål deras insamlade 

medel ska användas finns i riktlinjerna för insamling och i stöd för verksamheter/lokal 

insamling, som återfinns på Rednet. 

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att avslå motion Övr 1 till förmån för: 

att uppdra till Svenska Röda Korsets styrelse att utveckla informationen om hur 

insamlade medel används.  
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Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

Övr 2. Bokföringsstöd till kretsar 

Motionär: 

Göteborgs rödakorskrets 

Bakgrund: I dagsläget sker kretsarnas bokföring för det mesta separat från varandra, med ett 

avtal för bokföringsprogram och ibland ett avtal för hjälp med bokföringen för varje krets. 

Om kretsar stöds genom att erbjuda gemensamt avtal för bokföringsprogram och/eller stöd så 

skulle det kunna underlätta för kassörers engagemang och sett till Röda Korset som helhet 

spara pengar. 

Förslag till ändring: Ett ramavtal eller liknande för bokföringsprogram och bokföringsstöd bör 

erbjudas kretsarna. Bokföringsstödet hade kunnat ske med anställda inom Röda Korset i 

stället för externt bolag för ännu större besparingar. 

Riksstämman föreslås besluta 

1. att en översyn görs för hur kretsarna skulle kunna stöttas i sin bokföring, med 

beaktande av denna motion och med syftet att underlätta för kretsarnas bokföring och 

spara pengar. 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Övr 2 

Styrelsen uppfattar att motionären önskar att kretskassörerna erhåller ett ökat stöd inom 

bokföring genom att bli erbjudna ett gemensamt avtal för bokföringsprogram och/eller annat 

stöd inom bokföring.  

Styrelsen håller med motionären om att ett gemensamt ekonomisystem skulle kunna öka 

kassörers engagemang och minska den totala kostnaden för Svenska Röda Korset och ställer 

sig därmed positiva till förslaget. 

Ett gemensamt ekonomisystem underlättar både för kretsen och anställda i tjänstepersons-

organisationen att arbeta med de gemensamma ekonomiska strukturer och rutiner som anges i 

det ekonomiska regelverket. En enhetlig och samordnad redovisning för hela Svenska Röda 

Korset är viktig för att vi ska kunna sammanställa och tydligt redovisa våra verksamheter och 

hur vi använder våra medel för att få fortsatt förtroende från våra medlemmar, givare, 

myndigheter och allmänheten. 

Användandet av ett gemensamt ekonomisystem underlättar även för tjänstepersons-

organisationen att kunna stötta kretsarna i redovisning och inom andra ekonomiska frågor. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att vid Riksstämman 2023 beslutades att 

utreda möjligheterna för ett gemensamt ekonomisystem för kretsarna. Denna utredning är 

genomförd under hösten 2024 och styrelsen har beslutat att gå vidare med ett införande av ett 

gemensamt ekonomisystem i anpassad takt med start 2026 för de kretsar som är intresserade 

av denna möjlighet. 

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att anse motion Övr 2 besvarad med det som Svenska Röda Korsets styrelse anfört i 

sitt yttrande.  
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Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

Övr 3. Hantering av kontanter i Rödakors verksamheterna 

Motionär: 

Ludvika rödakorskrets 

Svenska banker är motvilliga till att ta emot kontanter – oftast är den servicen helt borta.  För 

oss i Ludvika har vi tvingats finna andra vägar för hanteringen, vilket lyckats genom att vi har 

personliga kontakter och har byggt upp en god samverkan med andra butiker i kommunen.  

Hanteringssystemet är tidsödande för oss själva men innebär också ett extraarbete för andra. 

Vi bedömer att kontantbetalning i Secondhand och vid bössinsamlingar måste fortsätta att 

erbjudas med hänsyn till våra kundkategorier men att vårt sätt att hantera kontanterna inte är 

långsiktigt hållbart. Ett ännu viktigare skäl att behålla kontanter är världsläget där 

krisberedskap kräver tillgång till alternativa betalningssätt.  

Riksstämman föreslås besluta 

1. att utse en arbetsgrupp inom SRK som centralt kan förhandla med våra svenska 

banker för att komma fram till ett nationellt tillvägagångssätt – helst utan extra 

kostnader för Rödakorskretsarna. 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Övr 3 

Styrelsen uppfattar att motionären efterfrågar en gemensam lösning avseende hanteringen 

av kontanter i second hand-verksamheten. 

Styrelsen håller med motionären om att kontanthanteringen är en viktig del i Svenska Röda 

Korsets insamlingsverksamhet och inte minst ur ett beredskapsperspektiv. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att bankerna inte längre erbjuder tjänster 

runt kontanthantering. Denna verksamhet har övertagits av externa aktörer. I dag finns endast 

en aktör i Sverige som erbjuder en fungerande lösning för våra verksamheter. Det är företaget 

Loomis. Svenska Röda Korset har tecknat ett centralt ramavtal med Loomis som även 

omfattar kretsar. Det innebär en hantering av kontanter till en reducerad kostnad. Information 

om avtalet och övriga föreskrifter finns på second hand-sidorna på Rednet. Då hantering av 

kontanter innebär en viss säkerhetsrisk uppmanas kretsarna att följa dessa. 

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att anse motion Övr 3 besvarad med det som Svenska Röda Korsets styrelse anfört i 

sitt yttrande. 
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Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

Övr 4. Förbättra möjlighet till inköp i SRK:s Föreningsbutik. 

Motionär: 

Ystads rödakorskrets; Marian Nylander, Ystads rödakorskrets 

Vid köp i Föreningsbutiken finns en kostnad för själva varan. Därefter tillkommer en plock-

och packkostnad och kostnad för emballage samt fraktkostnad.  

Exempel: Vi köpte 6 förpackningar med prisetiketter i olika valörer, kostnad 280 kronor. 

Därefter tillkom plock-och packkostnad samt emballage till160 kronor 

samt fraktkostnad på 92 kronor. Total kostnad 532 kronor. En mycket hög kostnad för 6 

förpackningar prisetiketter till vår Secondhand butik. 

Plock-och packkostnad samt emballage kostnad är enoansvarig hög kostnad. 

Riksstämman föreslås besluta 

1. att plock-och pack avgifter samt emballagekostnad vid Förenings butiken tas bort 

eller kraftigt reduceras. 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Övr 4 

Styrelsen uppfattar att motionären anser att plock och emballagekostnad ej bör utgå vid 

beställning i föreningsbutiken. 

Styrelsen håller med motionären om att kostnaderna för material som beställs ur 

föreningsbutiken bör hållas på så låg nivå som möjligt. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att vid beställning ur föreningsbutiken 

anges en plock- och packkostnad inklusive emballagekostnad på följesedeln. Denna post 

fakureras dock inte utan tas bort på fakturan. Information om detta finns på Rednet under 

avsnittet Guide till föreningsbutiken/Leverans och faktura. Där anges att det är endast 

fraktkostnaden som betalas av krets. 

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att anse motion Övr 4 besvarad med det som Svenska Röda Korsets styrelse anfört i 

sitt yttrande. 
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Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

Övr 5. Minnesgåvor till SRK 

Motionär: 

Nyköpings rödakorskrets 

Att skicka en minnesgåva genom begravningsbyråns förmedling kostar runt femtio kronor. 

Vid begravningar vill givaren att hela gåvan ska göra nytta.  

Vi upplever att det svårt att göra direkt via SRK pga långa väntetider i telefon och svårigheter 

för äldre att utföra digitalt. 

Riksstämman föreslås besluta 

1. att SRK utreder möjligheten att kunna skänka minnesgåvor på ett smidigare sätt. 

Svenska Röda Korsets styrelses yttrande över motion Övr 5 

Styrelsen uppfattar att motionären vill har fler möjligheter att skänka minnesgåvor till 

Svenska Röda Korset där också hela gåvan går fram, utan en avgift. 

Styrelsen håller med motionären om att det är fint att tänka på Svenska Röda Korset eller 

kretsar i samband med någons bortgång, och att det ska vara så enkelt som möjligt att ge en 

minnesgåva. Styrelsen beklagar att det ibland kan vara köer hos Infoservice. Vad vi ser är det 

oftast inte långa köer, men det kan såklart uppstå ibland. Om inte tid finns att vänta går det 

utmärkt att skicka e-post i stället. 

Styrelsen vill uppmärksamma Riksstämman på att det är många uppgifter kopplade till en 

minnesgåva. Det är extra viktigt att alla uppgifter blir rätt för att det minnesblad som skickas 

till anhöriga innehåller rätt hälsning från givaren och skickas till rätt adress i rätt tid för att 

skänka värme och omsorg. Minnesgåvor är en relativt sett kostsam insamling, för såväl 

Svenska Röda Korset som för andra organisationer, just för att det innehåller många uppgifter 

och även distribution av minnesblad. 

Begravningsbyråer och andra tjänster som förmedlar minnesgåvor synliggör i dag den 

kostnaden. Ibland tar det ut en extra kostnad, ibland drar de av kostnaden från gåvan. När vi 

får gåvan bokför vi hela gåvan, och bokför avdraget som kostnad. 

Även Svenska Röda Korset har kostnader för att ta emot minnesgåvor och skicka minnesblad, 

även om den inte dras av direkt från gåvan. Den kostnaden blir i stället en administrativ avgift 

och blir då indirekt en del av gåvan. Att till exempel ha fler anställda på Infoservice skulle 

också öka administrationsavgiften. 

Vi har i dag fler olika sätta att skänka minnesgåvor på: 

- På www.rodakorset.se/minnesgava. Denna sida är väl utvecklad och uppfattas av 

många som enkel och användarvänlig, även för personer som inte är lika vana vid att 

ge gåvor på webben. Vi ber här om en frivillig extra gåva för att täcka kostnader för 

utskick av minnesbladet. 

- Ringa eller mejla Infoservice. 
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Motioner Övr 1-5 med styrelsens yttranden 

- Sätta in gåvan direkt på Svenska Röda Korsets bankgiro. Detta är dock inte att 

rekommendera då det är lätt att glömma att ange viktiga uppgifter som kan leda till att 

det blir omöjligt att skicka ut ett minnesblad. 

Vi har även avtal med olika tjänster som förmedlar minnesgåvor, och flera begravningsbyråer 

tar också emot minnesgåvor. Vi har inte möjlighet att påverka vilken avgift de tar ut, 

samtidigt som vi har förståelse för att de behöver ta ut kostnad för utskrift och förmedling av 

minnesbladet och gåvan. 

Svenska Röda Korsets styrelse föreslår Riksstämman besluta: 

1. att anse motion Övr 5 besvarad med det som Svenska Röda Korsets styrelse anfört i 

sitt yttrande. 


